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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr XII/24 

XII Sesja Rady Gminy Świerklaniec w dniu 28 listopada 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:41 dnia 28 listopada 2024. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

  

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka  otworzył XII sesję Rady Gminy Świerklaniec, po czym 

przywitał zebranych Radnych i gości. 

 

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.                 

W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą 

udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności 

stwierdził, że obrady są prawomocne. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 68 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania               

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych 

warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu 

rozliczania wykonywania takich usług.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 69 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na rok 2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 70 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec            

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 71 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/669/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie 

i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” 

w ramach  Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 72 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/670/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy 

zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach  Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 73 w sprawie zmiany uchwały nr LXV/495/22 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 74 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas 

nieoznaczony nieruchomości stanowiącej własność Gminy Świerklaniec. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 75 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 76 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2024 rok. 

14. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.10.2024 r. 

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

16. Zakończenie. 

  

3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw (załącznik nr 2 do protokołu). 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do prowadzenia prac porządkowych 

bo zakończeniu zadania budowy kanalizacji na ul. Obłoków w Nakle Śląskim. Zwrócił się                            

z zapytaniem, jaki jest termin zakończenia tych prac. Zwrócił się również z prośbą o jak najszybsze 

zamontowanie z powrotem lustra na skrzyżowaniu z ul. Wąską w Nakle Śląskim. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że trwa zakończenie 

budowy na ul. Obłoków w Nakle Śląskim. Obecnie trwają prace porządkowe oraz wykonywane są 

poprawki, na które Urząd się nie zgodził po wykonaniu przez obecnego Wykonawcę. Do końca tego 

miesiąca wszystkie prace mają zostać zakończone. 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że zgodnie z aneksem, Wykonawca ma zakończyć prace na ul. Obłoków w Nakle 

Śląskim do 30.11.2024 r. Jeśli chodzi o lustro, dyspozycja do jego ustawienia zostanie przekazana 

Wykonawcy w dniu jutrzejszym. 

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem, kiedy nastąpi całkowite zakończenie i rozliczenie 

budowy kanalizacji w Nakle Śląskim. Następnie odniósł się do podpisania umowy z firmą INO-KOP 

ŚCIERA RAFAŁ, na ponad 900 tys. zł. na wykonanie inwestycji budowy kanalizacji sanitarnej                     

w Gminie Świerklaniec. Zwrócił się z zapytaniem, w jakich miejscach będzie wykonywana ta 

inwestycja. 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że jeśli chodzi o zakończenie inwestycji budowy kanalizacji, Gmina jest już po 

wszystkich przeglądach i czekamy na rozliczenie finansowe. Wyraził swoje zdanie, że do połowy 

grudnia kontrakt powinien być zamknięty. Natomiast drugi poruszony przez Radnego temat 

dotyczy budowy kanalizacji  ze środków z Polskiego Ładu. Dodał, że wszystkie lokalizacje znajdują 
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się w Orzechu. Są to ul. Szkolna, boczna od ul. Wieczorków oraz zakres niezrealizowany w ramach 

I etapu budowy kanalizacji ze względu na brak zgody tj. jest budynki na ul. Nakielskiej po prawej       

i lewej stronie. 

• Gerard Nickel – odniósł się do budowy chodnika wzdłuż ul. Szopena w Nakle Śląskim. Odniósł się 

do konieczności przebudowy sieci gazowej w tym miejscu. Zwrócił się z zapytaniem, czy ta 

przebudowa będzie finansowana przez PGNiG czy ze środków Gminy. Zwrócił się również                         

z zapytaniem, jaki jest koszt wymiany odkrytego w tym miejscu wodociągu azbestowo-

cementowego. Następnie zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie są protokoły odbioru wykonane 

z mieszkańcami. W dalszej części Radny odniósł się do wyłonienia wykonawcy na wykonanie robót 

budowlanych polegających na odtworzeniu wjazdów na teren posesji prywatnych, które nie zostały 

odtworzone po budowie kanalizacji sanitarnej w Nakle Śląskim oraz Orzechu. Nadmienił, że z tego 

co pamięta odtworzenia wjazdów miały być wykonywane przez firmę wykonującą całą budowę 

kanalizacji.  

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że przebudowa sieci gazowej leży po stronie Wykonawcy. Natomiast jeśli chodzi         

o wymianę wodociągu to Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu zadeklarował, że 

dostarczy niezbędne materiały, a Wykonawca wykona roboty budowlane. Koszt tego zadania to ok. 

60 tys. zł. Dodał, że w tym zakresie Gmina będzie wnioskowała do Polskiego Ładu o zwiększenie 

promesy. W dalszej kolejności poinformował, że tam gdzie były wykonywane wjazdy na prywatnych 

posesjach, zostały zebrane oświadczenia mieszkańców o braku uwag do wykonanych wjazdów. 

Natomiast jeśli chodzi i wyłonienie wykonawcy na odtworzenie wjazdów do prywatnych posesji 

jest to zakres po firmie Technical Solution. 

• Justyna Kotalczyk – odniosła się do prowadzenia kontroli mieszkańców w zakresie sposobu 

pozbywania się nieczystości płynnych. Zwróciła się z zapytaniem, jaki jest jeszcze procent 

mieszkańców, którzy nie podłączyli się do kanalizacji i kiedy upływa termin na podłączenie. Zwróciła 

się również z zapytaniem, czy Gmina będzie podejmowała jakieś kroki, w przypadku gdy 

mieszkaniec nie dotrzyma tego terminu. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że na dzień dzisiejszy 

zgłoszonych jest 1012 podłączeń, które wynikają z umowy na budowę kanalizacji sanitarnej z 1200, 

które Gmina musi wykazać do końca br. Dodał, że toczą się rozmowy z Zakładem Wodociągów              

i Kanalizacji w Świerklańcu, aby zintensyfikować podłączanie się przez mieszkańców. Zostały 

również wysłane pisma w tym zakresie do mieszkańców, głównie do Nakła Śląskiego.   

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy ) – zwrócił się z prośbą o intensyfikację działań, 

aby udało się spełnić konieczny warunek osiągnięcia efektu ekologicznego. Zwrócił się również             

z zapytaniem, jakie będą konsekwencje dla Gminy, w przypadku, gdy do końca roku nie uda się 

wykonać brakujących podłączeń. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że intensyfikacja działań trwa już od 

maja br. m.in. poprzez wysłanie ok. 1000 pism do mieszkańców. Dodał, że zostały również podjęte 

rozmowy z Wojewódzkim Funduszem, aby zatwierdzone zostało osiągnięcie efektu ekologicznego 

w postaci 95 %. 

• Zbigniew Jarka – odniósł się do postępowania przetargowego na remont drogi gminnej ul. 

Plebiscytowej w Świerklańcu. Zwrócił się z zapytaniem, kiedy zakończy się weryfikacja złożonych 

ofert na realizację tego zadania oraz kiedy można się spodziewać rozpoczęcia inwestycji. 
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• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że weryfikacja dokumentów została zakończona i w dniu dzisiejszym został 

dokonany wybór wykonawcy. Natomiast jeśli chodzi o rozpoczęcie robót, to nie jest w stanie 

udzielić takiej informacji, gdyż zadanie jest realizowane przez Biuro ds. Infrastruktury Drogowej. 

• Łukasz Janas – na początku zwrócił się z podziękowaniem za wykonanie podłączeń do budynków 

użyteczności publicznej w Nakle Śląskim. Zwrócił uwagę, że do podłączenia została jeszcze hala 

sportowa, Klub Sportowy „Orzeł” Nakło Śląskie oraz budynek Ochotniczej Straży Pożarnej w Nakle 

Śląskim. Zwrócił się z zapytaniem, czy te budynku zostaną jeszcze podłączone w tym roku. 

Następnie zwrócił uwagę, że na ul. Dzierżonia na wysokości numeru 25 był problem ze stojącą wodą 

na drodze. Zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób ten problem zostanie rozwiązany. 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że jeśli pogoda będzie sprzyjająca, to jeszcze w tym roku uda się podłączyć 

wspomniane przez Radnego budynki do kanalizacji sanitarnej. Jeśli chodzi o ul. Dzierżonia w Nakle 

Śląskim to jest rozwiązanie polegające na zabudowaniu dodatkowego wpustu, przeprowadzenie go 

przez teren zielony i odprowadzenie do kanału deszczowego. 

• Mirosław Bacik (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy prace na                

ul. Górnej w Świerklańcu zostały już zakończone. Zwrócił uwagę, że przy nr 11 nie został wykonany 

wjazd do posesji. Następnie zwrócił się z prośbą, wysypanie tłuczniem zakończenia ul. Kościelnej    

w Świerklańcu. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że dwa dni temu na                 

ul. Górnej została położona nawierzchnia asfaltowa. Prace nie zostały jeszcze zakończone. W dniu 

jutrzejszym, wraz z Wykonawcą, będzie wykonywany odbiór. Natomiast jeśli chodzi o ul. Kościelną 

w Świerklańcu, to jeszcze w tym roku planowane jest uzupełnienie dodatkowym kruszywem dróg 

gruntowych w najgorszym stanie. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

 W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka przedstawił swoją informację                          

o   działaniach podejmowanych między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 68 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,                               

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru              

i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) wyjaśniła, że niniejsza zmiana do uchwały 

związana jest z faktem, iż po przeprowadzonym postępowaniu dotyczącym zamówienia publicznego, 

wykonawca zaproponował inne stawki na 2025 rok niż obowiązujące w tym roku. Dodała, że zmiana wynika 

również z faktu, że zmienia się najniższa stawka godzinowa, jeżeli chodzi o zawieranie umów 

cywilnoprawnych na usługi opiekuńcze w tzw. trybie sąsiedzkim. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 68 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 

takich usług. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/64/24 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 

listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 69 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Beata  Kochman (Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych) – wyjaśniła, że na podstawie 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, górne granice stawek podatku od nieruchomości na 2025 

rok waloryzowane są o wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 

pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu 

roku poprzedniego. Wskaźnik ten ogłaszany jest przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego       

i za I półrocze 2024 roku wyniósł 2,7%. Dodała, że zaproponowane stawki zostały wypracowane         

i ustalone na połączonym posiedzeniu komisji. Procentowy wzrost jest zróżnicowany w zależności 

od danego składnika podatku i klasyfikuje się pomiędzy 2,78 % a 25 %. Nadmieniła, że 

zaproponowane stawki nie przekraczają górnych granic stawek kwotowych ogłoszonych                         

w obwieszczeniu. Poinformowała również, że projekt uchwały był poddany konsultacjom na 

podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz, że nie wpłynęły żadne 

uwagi. 
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• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – poinformował, w formie sprostowania, że 

konsultacje odbyły się nad projektem uchwały przygotowanym przez Wójta Gminy, który to projekt 

zawierał inne stawki podatku. Natomiast w dniu dzisiejszym procedowany są stawki podatku od 

nieruchomości wypracowane na wspólnym posiedzeniu komisji, które zostały w większości 

zmienione i zredukowane. 

• Eugeniusz Wajs – zwrócił się z zapytaniem, jaki będzie wpływa z podatków po przyjęciu 

zaproponowanych zmian. 

• Beata  Kochman (Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych) – poinformowała, że ze stawki 

podatku obowiązującej w 2024 r. do budżetu Gminy wpłynęło 5 351 657,00 zł. Po przyjęciu 

zaproponowanych stawek podatku od nieruchomości, szacowany wpływ do budżetu wyniesie 

6 280 096,00 zł. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 69 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (1) 

Michał Nolewajka 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/65/24 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 70 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Anna Wesołowska (Kierownik Referatu ds. Promocji, Sportu, Turystyki i Rekreacji) – 

poinformowała, że program współpracy z organizacjami pozarządowymi został przygotowany na 

podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Program musi zostać 

przyjęty co roku do 30 listopada. Wyjaśniła również, że zapis dotyczący konsultacji projektu 

uchwały jest prawidłowy i zgodny z wymogami Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego. Dodał, że 

w przypadku, gdyby wpłynęły jakieś uwagi do projektu, zostałyby wprowadzone autopoprawką do 

projektu uchwały. Nadmieniła, że na realizację programu została zabezpieczona kwota 280 tys. zł. 
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• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – zwrócił się z prośbą do zebranych, aby zwrócić 

uwagę na organizacje pozarządowe działające na terenie Gminy. Poinformował, że jest po wielu 

rozmowach jak zwiększyć stabilność finansową i jak rozwinąć organizacje pozarządowe na terenie 

Gminy. Dodał, że część z organizacji bardzo dobrze pozyskuje środki zewnętrzne. Podkreślił, że 

Gmina służy pomocą, jak te środki pozyskiwać wszystkim organizacjom, które chcą współpracować 

z Gminą. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 70 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec            

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/66/24 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2025 stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 71 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/669/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace 

restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa      

w Nakle Śląskim” w ramach  Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – zwróciła się z prośbą o wprowadzenie autopoprawki w § 1 ust. 

2 poprzez usunięcie wyrazu „do”. 

• Mirosław Bacik (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem czy prace przy 

kościele w Nakle Śląskim zostały już zakończone oraz czy był jeden wykonawca dla obydwu 

kościołów. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że prace przy kościele             

w Nakle Śląskim zostały zakończone, natomiast trwają jeszcze prace przy kościółku parkowym            

w Świerklańcu. Dodał, że jeden wykonawca wykonywał prace i w kościele w Nakle Śląskim                       

i w Świerklańcu.   
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 71 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/669/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie                        

i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach  

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/67/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/669/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 29 

grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa 

w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym 

Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach  Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 72 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/670/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie                                    

i restauratorskie przy zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach  

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 72 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/670/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa 

Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym 

Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach  Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 
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NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/68/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVIII/670/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 29 

grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa Króla w Świerklańcu 

na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym Kościele Dobrego 

Pasterza w Świerklańcu” w ramach  Rządowego Programu Odbudowy Zabytków stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 73 w sprawie zmiany uchwały nr LXV/495/22 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że projekt dotyczy zwiększenia 

wysokości zwolnienia z części opłaty za odbiór odpadów komunalnych. Zwolnienie to dotyczy osób                    

o najniższych dochodach. Dodała, że na terenie Gminy, już prawie dwa lata jest możliwość, aby osoby, które 

spełniają kryterium dochodowe uprawniające do uzyskania świadczeń z pomocy społecznej, mogły również 

skorzystać z częściowego zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Nadmieniła, że 

do tej pory to zwolnienie wynosiło 3 zł od osoby. Propozycja jest, aby zwiększyć to zwolnienie do 6 zł od 

osoby. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 73 w sprawie zmiany uchwały nr LXV/495/22 Rady Gminy Świerklaniec  

z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/69/24  w sprawie zmiany uchwały nr LXV/495/22 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 

sierpnia 2022 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 74 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

na czas nieoznaczony nieruchomości stanowiącej własność Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ludmiła  Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami) – poinformowała, że projekt uchwały związany jest z wnioskiem 

dotychczasowego dzierżawcy lokalu, który wystąpił o przedłużenie umowy i jednoczesne zawarcie 

umowy bezterminowej. 

• Zbigniew Jarka – zwrócił się z prośbą, aby w umowie stworzyć takie zapisy, aby zabezpieczyć                

w całości interesy gminy. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości, gdy będą 

procedowane uchwały dotyczące zakresu dłuższego niż 3-letni, dołączać projekt umowy. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 74 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas 

nieoznaczony nieruchomości stanowiącej własność Gminy Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/70/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas nieoznaczony 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Świerklaniec stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 75 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – zwróciła się z prośbą o wprowadzenie autopoprawki do 

projektu zmian w budżecie oraz projektu zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej w związku                

z otrzymanymi środkami i podpisanym porozumieniem z Powiatem tarnogórskim na zapewnienie 

działania systemu wykrywania i alarmowania oraz systemu wczesnego ostrzegania o zagrożeniach 

w zakresie dotyczącym konserwacji i utrzymania sprawności systemów alarmowych w obrębie 

Gminy Świerklaniec oraz w związku z przyznaną refundacją z Funduszu COVID-19 podatku VAT pn. 

dodatek gazowy dla mieszkańców gminy. 
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• Zbigniew Jarka – zwrócił się z prośbą, o informację dotyczącą kary nałożonej na firmę za brak 

wykonania zadań. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że w dniu dzisiejszym do Urzędu wpłynęło 

uzasadnienie do wyroku sądu I instancji. Uzasadnienie z II instancji jeszcze nie wpłynęło, jednakże 

wyrok został podtrzymany. Poinformowała, że dotyczy to rozbudowy i przebudowy Szkoły 

Podstawowej w Świerklańcu. Kwota, która musiała zostać zabezpieczona i wypłacona to 232 tys. zł. 

Wyjaśniła, że z powodu opóźnień, które firma miała w pracach budowlanych i remontowych, 

zostały naliczone kary umowne. W ślad za tym została wystawiona nota obciążająca fakturę, którą 

wykonawca wystawił za wykonane roboty budowlane. Okazało się, że Gmina nie miała racji i taka 

nota nie powinna być wystawiona. Poinformowała, że wykonawca przedstawił do Urzędu 

informację, że nie był w stanie wykonać niektórych zadań w związku z warunkami pogodowymi               

i powinno to być inaczej rozstrzygnięte. Nadmieniła, że niestety takie decyzje zostały podjęte                  

w 2019 r. i od tego momentu zostały Gminie naliczone odsetki. 

• Wojciech Bacik – poinformował, że przed posiedzeniem Komisji rozmawiał ze Skarbnikiem Gminy 

na temat uzasadnienia do projektu uchwały nr 75. Dodał, że Skarbnik Gminy poinformowała, że to 

uzasadnienie wymagałoby zmiany. Jednakże nie zostało to dokonane. Odniósł się do zapisu 

dotyczącego zmniejszenia w planie dochodów majątkowych kwoty 5 mln zł. w związku                              

z nieuzyskaniem dofinansowania na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie 

Gminy Świerklaniec”. Nadmienił, że w przychodach natomiast jest informacja o braku refundacji. 

Zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie.  

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o brak refundacji, to w 2023 r. Gmina 

powinna była uzyskać refundację na prawie 7 mln zł. dotyczącą budowy kanalizacji sanitarnej               

i deszczowej. Te czynności jednak się przesunęły i ta refundacja wpłynęła dopiero w roku 2024. 

Natomiast kwota zaplanowana na 2024 r. w wysokości prawie 5 mln zł. nie została uzyskana. 

Dlatego część z tych środków z powodu braku refundacji należy zdjąć z planu finansowego. 

• Łukasz Janas – zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu jest informacja o nieuzyskaniu dofinansowania. 

Jednakże w sprawozdaniu przedstawionym na sesji czerwcowej znalazła się informacja, że wniosek 

refundacyjny został zaakceptowany, a płatność końcowa w kwocie 7 mln zł. powinna nastąpić do 

końca czerwca. Zwrócił się z zapytaniem na co te pieniądze zostały przeznaczone.  

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – wyjaśniła, że to 7 mln. zł refundacji powinno wpłynąć do 

Gminy w 2023 r. Wyraziła swoje zdanie, że plan na 2024 r. w wysokości ponad 4,8 mln zł. dotyczący 

refundacji został zawyżony, dlatego zachodzi konieczność zmniejszenia tego planu. 

• Łukasz Janas – zwrócił się z zapytaniem, co było powodem, że w tym roku Gmina tej refundacji nie 

otrzymała. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – wyjaśniła, że nie ma powodu, dla którego Gmina nie uzyskała 

refundacji. Dodała, że środki na 2024 r., które były zaplanowane, zostały w nadmiernej wysokości 

wprowadzone do planu. Ponadto, Gmina nie skorzystała z pełnej wysokości pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, wobec czego przychody będą musiały zostać 

pomniejszone o kwotę prawie 2,7 mln. zł. Dodała, że te środki już nie wpłyną do budżetu Gminy, 

ponieważ plan na ten rok z tytułu refundacji był zawyżony. 

• Łukasz Janas – w związku z wyjaśnieniami Skarbnika Gminy, zwrócił się z prośbą o zmianę 

uzasadnienia do projektu uchwały. Wyraził swoje zdanie, że obecne zapisy jednoznacznie wskazują 

na brak otrzymania refundacji, a z wyjaśnień Skarbnika Gminy wynika, że z powodu innych 
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czynników środki te nie wpłyną do budżetu Gminy. Radny oczekiwałby, aby uzasadnienie było 

bardziej czytelne i przejrzyste. 

• Kazimierz Flakus – poinformował, że uzasadnienie nie jest częścią uchwały. Jest to tylko komentarz 

dla radnych. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zgodził się z radnym Kazimierzem Flakusem, 

jednakże zwrócił uwagę, że jest to informacja dla radnych, która pozwala radnemu sprawdzić 

zawartość uchwały, zrozumieć jej zapisy oraz pomaga mu podjąć decyzję. 

• Łukasz Lesik – odniósł się do wyroku nakazującego wypłatę naliczonej kary wykonawcy. Wyraził 

swoje zdanie, że jest to spowodowane błędem urzędnika. Zwrócił się z zapytaniem, czy zostaną 

podjęte jakieś kroki, aby te pieniądze z powrotem wpłynęły do budżetu Gminy. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że nie ma takie woli, aby szukać 

winnego podjętych decyzji w 2019 r. Dodał, że w każdym przypadku, kiedy jest prowadzona sprawa 

przeciwko Gminie, angażowana jest Kancelaria Prawna obsługująca tut. Urząd. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – zaproponowała zmianę zapisów uzasadnienia o następującej 

treści „Zmniejszenia w planie dochodów majątkowych w kwocie 5.342.391,56 zł. dokonano                 

w związku z nieotrzymanymi środkami w formie dotacji z POIŚ na zadanie „Budowa kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec”. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 75 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038 z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/71/24  w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 76 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 76 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2024 rok z autopoprawką 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Nolewajka 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr XII/72/24  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

14. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.10.2024 r. 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie wpłynęły 

pisemne uwagi do protokołu, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec, protokół z sesji 

w dniu 29.10.2024 r. zostaje przyjęty bez konieczności głosowania 

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W tej części obrad, nikt nie zgłosił informacji i komunikatów.  

16. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:41 zamknął XII 

sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Świerklaniec 

  

Protokołowała: B. Mateja-Kołodziej 


